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Dečjim crtežima do roditeljske kuće – najveća humanitarna izložba u 23 grada u Srbiji 

Septembar je zlatni mesec, posvećen deci i mladima koji se bore protiv malignih bolesti. NURDOR u 23 

grada širom Srbije organizuje najveća humanitarna izložba dečjih crteža, a prikupljena sredstva će biti 

iskorišćena za osnivanje roditeljske kuće u Beogradu. Širom Srbije i kampanja "Daj pedalu raku". 

Jelena Lovrenčić vodila je najtežu bitku sa 12 godina. Imala je tumor na jajniku i istakla je da taj period za 

nju nije bio lak. 

"Ali sam imala potpunu podršku okoline, porodice, svih drugara iz škole i ne pamtim ga kao nešto loše, 

definitivno. Tako da, što se tiče toga, imam lepo iskustvo", navela je Jelena Lovrenčić. 

Dodala je da se lečila u Novom Sadu i da je zbog bola u stomaku hitno primljena u bolnicu. 

"Otkriveno je da je upaljeno slepo crevo i na kraju se ispostavilo i tumor", navela je Jelena i dodala da je 

operisana i da je sada sve u redu. 

Jelena sada ima 23 godine, studira veterinu i volonterka je u NURDOR-u. 

"Inspirisana volonterima na mom prvom kampu, a kasnije i na svakom sledećem, koliko su nam podrška 

u svakom momentu dana, da li samo razgovorom ili nam nešto pomognu da uradimo, da probijemo 

svoje strahove, granice. I nekako sam osetila potrebu da i ja to budem u budućnosti deci koja će biti sa 

nama", navela je Jelena Lovrenčić. 

Najveća humanitarna izložba dečjih crteža za roditeljsku kuću 



 
 

Tamara Klarić iz NURDOR-a navela je da se najveća humanitarna izložba dečjih crteža održava u 23 grada 

u Srbiji. 

"Minimalna preporučena donacija po crtežu je 250 dinara. Mi smo dobili 7.000 crteža iz više od 100 

predškolskih ustanova i škola širom Srbije i od naše dece koja su trenutno na lečenju ili koja su završila sa 

lečenjem, tako da ponudićemo ih na simboličnu humanitarnu prodaju", rekla je Tamara Klarić. 

Sredstva će biti usmerena za osnivanje nove roditeljske kuće u Beogradu za decu koja su prinuđena da 

se zbog lečenja sa porodicom presele u Beograd. 

"Daj pedalu raku" u 30 gradova u Srbiji 

Osim toga, u 12 časova, pacijenti, njihove porodice, lekari i poznate ličnosti, učestvovaće u kampanji "Daj 

pedalu raku". 

Vesna Bonžić iz Ženskog centra "Milica" navela je da će se bicikli voziti u 30 gradova širom zemlje. 

"Lep je dan. Sedite na svoje bicikle i dođite da zajedno damo pedalu raku", poručila je Vesna Bonžić. 

Dodala je da je poruka kampanje da je rak izlečiv ako se otkrije i leči na vreme i da apeluju da žene 

odvoje deset minuta dnevno za sebe i jednom u mesec dana odrade samopreglede. 

 

 

Povodom Svetskog dana farmaceuta, edukacija dece, najava novih usluga 

BEOGRAD - Svetski dan farmaceuta pod sloganom Farmaceuti jačaju zdravstveni sistem obeležava se 

danas u Srbiji, gde tim povodom Farmaceutska komora tokom septembra i oktobra sprovodi akciju 

edukacije dece u vrtićima, predškolskim ustanovama i školama na različite teme. 



 
 

"Znanje i vaspitanje o zdravlju moraju da se neguje od malena i časovi javnog zdravlja pružaju osnovna 

znanja i veštine koje su ključne za očuvanje i unapređenje zdravlja pojedinaca i zajednice, čineći ih 

važnim delom obrazovnog sistema. Učešće u ovom projektu uzelo je 210 farmaceuta u isto toliko 

predškolskih i školskih ustanova u više od 70 gradova i mesta u Srbiji, rekla je za Tanjug Jelena Stefanović 

Vojinović, farmaceutkinja Farmaceutske komore Srbije. 

U apotekama u Srbiji radi 7.200 farmaceuta, koji su najdostupniji zdravstveni radnici. 

"Farmaceuti osiguravaju da pacijenti imaju pristup potrebnim lekovima i pravilno obaveštavaju pacijente 

o pravilnoj upotrebi lekova. To pomaže u kontroli bolesti i sprečavanju stvaranja komplikacija. Takođe, 

od farmaceuta se može dobiti savet i edukacija o pravilnoj primeni lekova, kao i o načinima održavanja 

zdravlja i prevenciji bolesti", rekla je Stefanović Vojinović. 

Ona je rekla i da prateći pacijente tokom terapije, farmaceuti mogu da identifikuju i reše potencijalne 

probleme, poput interakcija lekova ili neželjenih efekata, kao i da farmaceuti igraju ključnu ulogu u 

istraživanju i razvoju novih lekova i terapija, čime doprinose napretku medicine. 

Govoreći o edukativnoj akciji, ona je rekla da su odabrane teme u zavisnosti od uzrasta dece, pa su tako 

za predškolce i mlađe osnovce namenenja predavanja Kako da porastemo zdravi i snažni, Moj farmaceut 

i ja i Superheroji za našu planetu - kako da budemo čuvari prirode i zdravlja. 

"Starijim osnovcima od 5. do 8. razreda, namenili smo teme Ekološki detektivi - otkrivamo uticaj 

hemikalija na planetu i naše zdravlje, Dobro razmislite! Zašto su toliko opasni duvan, elektronske 

cigarete i alkohol? i Čas apotekarstva na času biologije - zašto su bakterije sve otpornije na antibiotike", 

rekla je Stefanović Vojinović. 

Prema njenim rečima, trenutno u apotekama ima blizu 900 savetnika farmaceuta, koji sprovode pet 

usluga za pacijente. 

"Reč je o standardizovanim farmaceutskim uslugama za pacijente sa astmom, za pacijente sa 

dijabetesom, standardizovana farmaceutska usluga prilikom izdavanja antibiotika, Post-kovid 

savetovalište i savetovalište Pitaj me za HPV. Svaki savetnik nosi bedž za određenu uslugu i time ga 

pacijenti mogu lakše prepoznati", rekla je Stefanović Vojinović. 

Ona je takođe najavila da će se u narednom periodu broj usluga u apotekama povećavati i sledeća 

usluga koja se uvodi u apoteke je savetovalište za pacijente obolele od hipertenzije. 

 

 



 
 

 

 

Umesto dupliranja kapaciteta u zdravstvu, racionalnije uvesti već postojeće iz privatnog sektora 

Koordinator NVO Doktori protiv korupcije Draško Karađinović u autorskom tekstu za Danas piše da se, 

umesto dupliranja kapaciteta u zdravstvu - uvesti već postojeće iz privatnog sektora. On piše da u 

privatnom sektoru postoji veliki broj skupih dijagnostičkih aparata, a da je po broju magnetnih rezonanci 

na milion stanovnika Srbija blizu proseka koji postoji u razvijenim državama. Autorski tekst prenosimo u 

celosti. 

Najava Aleksandra Vučića, predsednika Srbije (Danas, 18. septembra 2023), u vezi sa kupovinom 17 

magnetnih rezonanci za državne bolnice je hvale vredan pokušaj vlasti da smanji dugačke liste čekanja 

pacijenata na dijagnostičku uslugu na ovom savremenom uređaju. Upotreba magnetne rezonance danas 

spada u standardne dijagnostičke procedure, posebno kod složenih patoloških stanja i široko se koristi 

pa je namera predsednika razumljiva. 

Međutim, pre kupovine ovih uređaja važno je podsetiti i javnost i kadrove koji upravljaju zdravstvom da 

već postoji veliki broj ovih skupih dijagnostičkih aparata u privatnom sektoru i da je po broju magnetnih 

rezonanci na milion stanovnika Srbija blizu proseka koji postoji u razvijenim državama. 

Stoga bi umesto izdvajanja miliona evra za kupovinu novih aparata i investiranje u dupliranje kapaciteta, 

bilo racionalnije da je predsednik najavio uključivanje već postojećih kapacitete iz privatnog sektora u 

sistem javnog finansiranja zdravstva preko Republičkog fonda za zdravstveno osiguranje. 

Time bi osiguranik konačno ostvario pravo da preko svoje zdravstvene kartice, koju finansira kroz 

obavezni doprinos od 10,3 odsto na bruto platu, iskoristi dijagnostičku uslugu pravovremeno i pod 

najboljim uslovima. Ujedno, srpsko zdravstvo bi time napravilo prvi mali korak ka demonopolizaciji 



 
 

finansiranja shodno načelima na kojima se baziraju savremeni efikasni zdravstveni sistemi: slobodan 

izbor lekara i novac prati pacijenta. 

Milioni tako ušteđenih evra bi tada mogli da budu usmereni u rešavanje sistemskog prioriteta srpskog 

zdravstva, a to je obnova proizvodnje lekova iz krvi Nacionalnog centra za frakcionisanje plazme u 

Institutu za transfuziju krvi Srbije (ITKS). Lekovi iz krvi, albumin, imunoglobulin, faktori koagulacije, su 

pogonsko gorivo svakog zdravstvenog sistema i stoga spadaju u grupu strateških lekova. Ovi lekovi imaju 

široko polje indikacija, kako u hitnim stanjima tako i u brojnim hroničnim patologijama. 

Srbija uvozi ove lekove za više desetina miliona evra na godišnjem nivou pa bi obnavljanje proizvodnje 

ne samo donelu uštedu državi, već što je još važnije, omogućilo lečenje savemenim lekovima širokom 

krugu pacijenata. 

Optimalizacija nabavki u zdravstvu kroz eliminaciju prakse dupliranja kapaciteta i prioritetno investiranje 

u kritične sistemske ustanove su onaj pristup koji može redukovati ogromnu nacionalnu potrošnju u 

zdravstvu od blizu 11 odsto BDP (oko sedam milijardi evra) i istovremeno unaprediti zdravlje građana. 

Naravno, u demokratskim društvima, ova životna pitanja su u fokusu javnosti i medija. Stoga se treba se 

nadati da će u predstojećem periodu i domaće elite uspeti da pomere fokus sa efemernih 

dnevnopolitičkih tema na teme koje reflektuju realne i konkretne probleme građana Srbije. 

 


